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A KASS MÉG VÁR 
£ Az egykori Kass Szálló 1977 

óta zárva van. Megírtuk, az 
épület a Quaestor Pénzügyi 
Tanácsadó Zrt. tulajdona, s 
bár Tarsoly Csaba elnök-ve-
zérigazgató még 2004-ben 
bejelentette, hogy exkluzív, 
négycsillagos szállodaként 
szeretnék megnyitni a sze-
gediek Régi Hungáriáját, az-
óta semmi sem történt. Az 
ok: terveikhez végleges épí-
tési engedéllyel rendelkez-
nek, de elképzeléseik meg-
valósításához pályázati for-
rásokra van szükségük -
ám három éve egy pályáza-
tot sem nyertek. 

lakosztállyal, ám uszoda nélkül 
várja vendégeit. - Az uszodát va-
lóban hiányolják a vendégek, 
nyáron biztosan kihasználnák. 
Építészeti adottságainkon azon-
ban nem tudunk változtatni -
magyarázza Szabó Mihály, ki-
emelve: minden más minőségi 
igényt ki tudnak elégíteni, a szo-
bákban például vezeték nélküli 
internet, minibár, a szállodában 
játszóház és wellnessrészleg is 
üzemel. 

- Partnereink megszokták a 
szegedi viszonyokat, és elégedet-
tek azokkal. Nem hiányolnak 
semmit, de a minél jobb ellátást, 
a szolgáltatások további fejlesz-
tését szívesen veszik - hangsú-
lyozza Domonkos András, a 

Megélhetési 
plasztika 
SULYOK ERZSEBET 

Egy internetes fórumon a mellnagyobbításra váró Molnár Anikó-
ról kommenteznek. Tudják, a valóságshow Anikójáról, aki utóbb 
Nagy Ő lett, meg még sok minden. Most éppen táncosnőnek vall-
ja magát, s mint ilyennek, mondja, szüksége van nagyobb, illetve 
javított mellekre. 

Kap a fórumozóktól hideget-meieget, de ez itt nagyon is finom 
fogalmazás - a neten nem szokás válogatni a szavakat. Néha 
azért ráhibáznak. „Megélhetési plasztikáztatás" - bányássza ki 
Anikó magyarázkodásából a szóleleményt a „pöttyöslabda" nevű 
netszövegelő. 

A legtöbb, neten szörföző nyilván jót rötyög, amikor olvassa -
szerintem: telitalálat. Emlékeznek a megélhetési politikusokra ? 
Kezdetben ez szitokszónak (-összetételnek) számított, aztán az 
élet gyorsan megmutatta, nincs abban semmi rossz, ha valaki hi-
vatásos politikus. Azaz abból él, hogy politikus. Ez is egy szakma. 
Ha profi módon gyakorolják, esetleg működőképes lehet az or-
szág. 

Mármost egy táncosnő - méghozzá erotikus - két számmal 
nagyobb mellbőrben nem bír profi lenni. Nem bír megélni. Na-
ná, hogy megélhetési plasztikáztat! És így tesz minden férfi és 
nő, aki plasztikáztat - higgyenek nekem! Mindenkinek megvan 
a maga nyomós oka: miért megy kés alá. A szépségkultuszos, a 
szeretetre vágyó, az önimádó, a kíváncsi, a kövér és a sovány, a 
dúskeblű és a minimálmellű, az elefántfülű, a Cyrano-orrú meg 
a turcsi. A párja igényét szolgáló, a maga hóbortját kielégítő, a 
hétköznapi ápoltságérzetre vágyó és az extrémhívő. Mivel vala-
hova mindenki besorolható, hamar eljő az idő, amikor a testala-
kító műtét épp olyasmi lesz, mint a körömvágás meg a szőrtele-
nítés. 

Tiszta Amerika! Vagy egyszerűen: így megyen a világ. Amit az 
ember egyszer fölfedez, arról nem mond le, amit kipróbálhat, azt 
kipróbálja, amit használhat, azt használja. Ha másért nem: csak! 
Még Szegeden is, mely hely több szempontból nem számít a világ 
közepének, egyre többen és egyre több testhelyen - plasztikok. 

Ezért javaslom, legjobb, ha lemondunk a folytonos döbbent-
ségről, rácsodálkozásról, elképedésről, rosszallásról, és tudo-
másul vesszük a világot olyannak, amilyen. Megélhetési plasz-
tikázott. 

A kórház hamarosan önálló részleget is kialakít 

Elindult Makón 
az egynapos sebészet 
Elvégezték az első egynapos sebészeti műtétet a makói kórházban 
tegnap. Az új ellátási formára az intézmény egy pályázat révén 
nyert lehetőséget, s ugyancsak pályázati pénzből alakítják ki az 
egynapos sebészeti centrumot. Ezzel azonban az intézmény a 
töredékét kapja vissza annak, amit elvettek tőle. 

Mostantól a makói kórház is 
végezhet egynapos sebészeti be-
avatkozásokat - jelentette be az 
intézményt fenntartó megyei 
közgyűlés elnöke, Magyar Anna 
és a kórház főigazgatója, Baráth 
Lajos tegnap. Az első operációt 
már el is végezték délelőtt. 
Mint elhangzott, az intézmény 
pályázati úton kapott lehetősé-
get, egyúttal nyert finanszíro-
zási keretet az operációkra, a 
kiírásra pedig azt követően je-
lentkezett, hogy a kórházban 
meg kellett szüntetni a szemé-
szetet, a fül-orr-gégészetet, a 
baleseti sebészetet és az uroló-
giát. Bár az egynapos sebészet 
új ellátási forma, ennek kereté-
ben lényegében ezekbe a szak-
macsoportokba tartozó egysze-
rűbb műtéteket végeznek mos-
tantól Makón - a kivétel még 
az urológia, mert a szükséges 
berendezések később érkeznek 
meg. 

99 Az intézmény 
pályázati úton 
kapott 
lehetőséget, 
egyúttal nyert 
finanszírozási 
keretet az 
operációkra. 
Baráth Lajos 

Persze csak azokat a páciense-
ket operálják itt meg, akiknek az 
ellátása huszonnégy órán belül 
megoldható. Ha a műtét során 
komplikáció lép fel, a beteget 
Szegedre viszik a klinikára. 

Az egynapos sebészetnek kü-
lönben már várólistája is van, 

TOREDEKET 
KAPJÁK VISSZA 
Magyar Anna, a megyei köz-
gyűlés elnöke az egynapos 
sebészet indításáról azt 
mondta: az intézmény ezzel 
csak töredékét kapta vissza 
annak a pénznek, amit el-
v o n t a k tőle a z e g é s z s é g ü g y 
úgynevezett reformja során, 
szerinte ez inkább leépítés. 
Ebből a tevékenységből 
8,5-9 milliós bevétele szár-
mazhat a kórháznak; vizit-
díjból egész évben 25-30 
millió, és most kapott az in-
tézmény 12 millió forint át-
meneti finanszírozási több-
letet. Ezzel szemben viszont 
360 milliós elvonás áll. 

hatvanöt név sorakozik rajta. Az 
említett osztályok megszünteté-
se után ugyanis voltak, akik in-
kább megvárták, amíg őket Ma-
kón is operálhatják, nem válasz-
tottak más kórházat. A beavat-
kozásokat egyelőre a műtétes 
mátrixosztályon végzik, de októ-
bertől önálló helye lesz a részleg-
nek, méghozzá az egykori 
fül-orr-gégészeti osztály helyén. 
A részleg kialakítására négy és fél 
millió forintot fog szánni a kór-
ház abból a negyvenötmillióból, 
amit az intézmény átszervezésé-
vel együtt járó rekonstrukcióra 
kapott. Ami a műtétek finanszí-
rozást illeti: a kórház egyelőre 
októberig kapott keretet erre az 
ellátásra, ami várhatóan száz 
operációt fog jelenteni. Az éves 
keret ezerszáz beavatkozás, a to-
vábbi műtétek támogatására 
azonban ősszel újra pályázni kell 
majd. 

S Z . I . M . 

Telket vettek a Fekete Sas mellett, 2009-ben nyitnak 

Négycsillagos szállodát 
építenek Vásárhelyen 

A Fekete Sas (balra) tőszomszédságában áll majd az új szálloda Fotó: Tésik Attila 

Négycsillagos, kilencvenágyas szállodát 
épít Vásárhely központjában, a Fekete Sas 
mellett az SK Sas Kft. Az építtető cégnek 
két vásárhelyi üzletember a tulajdonosa. A 
telket már megvették, úgy tervezik, 
2009-ben nyitják meg a szállodát - amely a 
legnagyobb lesz a városban. 

Vásárhelyen régóta mondogatják, jó lenne 
egy igazi, nagy szálloda - most úgy tűnik, he-
lyi magántőkéből épül egy, nem is akárhol, 
hanem a központban. Azt, hogy a terv több 
mint óhaj, az is mutatja, hogy az önkor-
mányzat negyvenmillió forintért már el is 
adta az SK Sas Kft.-nek azt a Zrínyi utca 2. 
szám alatti ingatlant, melyben egykoron a 
kertmozi is működött. Itt ma önkormányzati 
lakások vannak, a cigány kisebbségi önkor-
mányzat irodája is itt működik. A rendez-
vényházként is használt Fekete Sas szálló 
szomszédságában álló telken a város régóta 
tervezett szállodát. Az elképzelés már a né-
hai Rapcsák András polgármesteri városfej-
lesztési koncepciójában is szerepelt. 

- Úgy látjuk, hogy nincs Vásárhelyen iga-

zán komoly szálloda, a meglévők zöme is 
panziószerű körülményeket biztosít. Ráadá-
sul a meglévő szálláshelyek is sokszor kevés-
nek bizonyulnak, ezért vágunk bele a beruhá-
zásba - mondta lapunknak Schleiffer Ervin, a 
bejegyzés alatt álló cég egyik ügyvezetője, 
akit az Imerys Hungary Túzállóanyaggyártó 
Kft. korábbi vezetőjeként ismernek Hódme-
zővásárhelyen. 

A még képlékeny tervekből az már biztos-
nak látszik, hogy a körülbelül egymilliárd fo-
rintból készülő szálloda négycsillagos körül-
ményeket biztosít majd vendégeinek, s össze-
sen 90 ággyal bővíti a vásárhelyi és a környező 
településeken lévő szálláshelyek számát. 

A Fekete Sas mellett 2009-re megépülő, 
még csak tervezés alatt álló szálló illeszkedik 
majd a belvárosi környezethez, mely egyik je-
le lesz, hogy magassága megegyezik majd a 
Fekete Saséval. 

- A szálló külső homlokzatán hordozni 
fogja a mellette lévő Fekete Sas stílusjegyeit, 
ám belül modernségével a mai kor követel-
ményeinek tesz majd eleget. Leendő nevét 
még nem találtuk ki, de valószínűleg benne 

lesz a Sas - mondta Kendi Imre építész, a cég 
másik ügyvezetője, a K' Art Építész Stúdió 
tulajdonosa. Hozzátette: a szobák nagy ré-
szét kétágyasnak álmodta meg, ám gondol-
nak majd a családjukkal érkező vendégekre 
is. Úgy tervezik, hogy a Zrínyi utcai épületet 
- a szerződéskötés után - valamikor az év vé-
gén vennék birtokba. A szállót jövőre tervez-
nék meg, s az építkezést 2008 végén kezde-
nék meg, hogy a következőben be is fejezzék. 

KOROM ANDRÁS 

S Z Á L L O D Á K , P A N Z I Ó K 

^ Vásárhelyen több háromcsillagos szálloda is mű-
ködik, így a Fáma, ahol egyszerre egy időben 
negyvenkét vendéget szállásolhatnak el, a Peli-
kán, ahol negyvenen térnek el, illetve a Kenguru, 
amely mellett egy első osztályú panzió is műkö-
dik, összesen 78 vendég kényelmét szolgálva. A 
város határában, a kutasi út melletti százéves 
park közepén műemlék épületben működik a 
Vándorsólyom Fogadó, amely 1 1 szobával várja 
az év minden szakában - másodosztályú panzió-
ként - a vendégeket. 

Csupán két négycsillagos szálloda van Szegeden 

Igazi luxus nélkül várjuk vendégeinket 
Kevés az exkluzív szálláshely, 
nincs ötcsillagos hotel a város-
ban. Szakértőnk szerint erre 
egyelőre nincs is szükség, a 
meglévő kettő mellett viszont 
egy újabb négycsillagos hotel 
emelné Szeged presztízsét. A 
városba érkező vendégek is 
pluszszolgáltatásokra vágynak. 

- Szakmai szempontból még 
nem lenne indokolt egy ötcsilla-
gos szálloda felépítése Szegeden. 
Ehhez ugyanis olyan potenciált 
kellene felmutatni vendégjárás-
ban, konferenciaturizmusban, 
amellyel a város egyelőre nem 
rendelkezik - vélekedik Szabó 
Mihály, a Novotel Hotel igazga-
tója. Azzal egyetért: egy újabb 
négycsillagos szálláshely növelné 
a város presztízsét. 

A hotelek szúk elitjébe, az öt-
csillagos kategóriába csupán 22 
szálláshely tartozik itthon - ezek 
közül 15 Budapesten található. 
Vidéken a kastélyszállók (például 
Kutas, Dunakiliti) ilyenek és a 
legnépszerűbb fürdőhelyek (Hé-
víz, Bükfürdő) hoteljei. Ke-
let-Magyarországon egyedül Pa-
rádsasváron van ötcsillagos kas-
télyszálló. 

Bár Szeged turisztikai mutatói 
évről évre javulnak, még lehet hi-
ányérzetünk. De mi lenne akkor, 
ha valami csoda folytán sokkal 
több igényes vendég jönne? A vá-
ros összesen kettő négycsillagos 
hotelje közül a Dóm Hotel csu-
pán 15 kétágyas szobával és két 
apartmannal rendelkezik. A No-
votel ugyan 136 szobával és hat 

A Novotelben uszodát nem talál a vendég Fotó: Segesvári Csaba 

Lombard Lízing Zrt. vezérigazga-
tója arra a kérdésre, nem okoz-e 
problémát a városba érkező ven-
dégeik, üzletfeleik elhelyezése. 
Hozzáteszi azonban, nagy szük-
ség lenne egy konferenciaterem-
re, ahol akár 5-600 fős vendégse-
reget is ki lehetne exkluzíván 
szolgálni. Ez a konferenciaturiz-
must is előremozdíthatná. 

És akkor már biztosan hiá-
nyozna egy ötcsillagos hotel is. 

R . T . G . 

N É G Y C S I L L A G O S O K 
£ Megnéztünk néhány Szeged nagy-

ságrendű várost és a turistavonzó 
Sopront, melyik hány négycsilla-
gos szállodával várja vendégeit. 
Debrecen: 6 (plusz egy újabb 
épül) 
Győr: 4 
Sopron: 4 
Pécs: 1 
Szeged: 2 


